
ورود به لیگ با سوپرجام
 تاکتیک پنهان برای بالا بردن روحیه ساپینتو

در فاصلـه فقـط 48 سـاعت تـا 
شـروع تمرینـات اسـتقلال بـرای 
فصـل جدیـد لیـگ برتـر فوتبـال 
کشـور برخـی ابهام هـا همچنـان بر 

ایـن تیـم حکـم می راننـد.
بـه رغـم تمامـی قطعیت هایـی کـه 
مـورد بازگشـت کاوه رضایـی بـه 
جمـع آبی هـا پـس از پنـج سـال 
دوری وی از ایـن باشـگاه در اواخـر 
هفته پیش ابراز و اخبار آن پخش 
شـد، تـا عصـر دیـروز )یکشـنبه 12 
تیـر( هنـوز قـراردادی بین دو طرف 
امضـا نشـده بـود و نشـانی هـم از 
آن بـه چشـم نمی خـورد، بـه واقـع 
تنهـا خریـد بـزرگ اسـتقلال در 
»پیـش فصـل« لیـگ امسـال کـه 
همـه منتظرنـد در تمرینـات روز 
چهارشـنبه وی را ببیننـد، سـجاد 
شـهباززاده اسـت که مثل رضایی 
پیشـینه حضـور در میـان آبی هـا را 
داشـته و آن هـم در دو مقطـع و 
از 25 روز پیـش سـومین مقطـع 
کارش را در ایـن تیـم شـروع و ایـن 

امـر را حتمـی کـرده اسـت. 
روزبـه چشـمی و چنـد بازیکـن 
شـاخص دیگـر اسـتقلال هـم در 
روزهـای اخیـر تمدیـد قـرارداد 
نهـا  آ یـن  مهم تر و  نـد  ه ا کرد
سیدحسـین حسـینی دروازه بـان 
یکه تاز فصل گذشـته لیگ اسـت 
که دو سـال بر طول مدت قرارداد 
قبلـی اش افـزوده اسـت. در مـورد 
بقیـه نـکات و شـماری از نفـرات 
ایـن تیـم اطمینـان و یقینـی در کار 
نیست که نمونه های آن را آوردیم 
و همیشه باید از تیمی که قهرمان 
مطلـق یـک لیـگ می شـود و در 
فصـل بعـد برای تکـرار عنوانش به 
میدان می آید، توقع آن را داشت. 
نـه تنهـا هنـوز ابقـای امیرحسـین 
حسـین زاده و مهـدی مهدی پـور 
در جمـع آبی هـا مسـجل نشـده 
بلکه اسـتقلال نمی داند با بعضی 

نفـرات خـاص خـود چـه بکنـد. 
معلـوم نیسـت کار روی ژسـتد 
بـه کجـا می انجامـد و ایـن هـم 
مشـخص نیسـت کـه آیـا یامـگا 
فصـل بعـد نیـز آبی پـوش خواهـد 
بـود یـا خیـر و اگـر می گوییم قطعی 
نیسـت، بدین  سـبب اسـت که به 
رغـم ابـراز امیدواری هـای فـراوان 
سـران اسـتقلال بـه تحقـق ایـن 
یـی هنـوز  مـور، چنیـن چیزها  ا
صـد درصـد نشـده اسـت، در کنـار 
این مسـائل سـناریوی همیشـگی 
وریا غفوری را هم داریم که چهار، 
پنـج سـال اسـت هـر موقـع بـه 
ایـام »پیـش فصـل« می رسـیم، 
قصـه نارضایتـی و جدایـی او از 
بی هـا مطـرح و مکـرراً  جمـع آ
شـنیده می شـود و حرف هـای او 
در این باب به نقل محافل تبدیل 
می گردد، با این حال این پیستون 
راست پرتجربه همیشه در دقایق 
آخـر در اسـتقلال ماندنـی شـده و 
قـرارداد جدیـدی بسـته اسـت و 
چـون مقطعـی آجورلـو بـه سـبب 
تبعـات جدایـی فرهـاد مجیـدی از 
باشـگاه آبی پـوش پایتخـت و عدم 
تحـرک لازم در نقـل و انتقال هـای 
تابسـتانی و پرطرفـدار بـودن ایـن 
فرضیـه کـه او در صـورت پیـروزی 
در انتخابـات ریاسـت فدراسـیون 
فوتبـال قطعـاً از اسـتقلال جـدا 
می شـود، به شـدت تحـت فشـار 
و مـورد انتقـاد هـواداران قـرار 
دارد، بـه احتمـال قریـب بـه یقیـن 
»کاپیتـان وریـا« را در اسـتقلال 
ماندنـی خواهـد کـرد تـا اذهانـی را 
که نسبت به وی تیره شده است، 

دوبـاره روشـن سـازد.

دلیـل اصـرار برخـی مسـئولان باشـگاه 
اسـتقلال بـه برگـزاری سـوپرجام پیـش 
از شـروع لیـگ کامـلاً تاکتیکـی اسـت. 
اسـتقلالی ها کـه لیـگ بیسـت و یکـم را 
بـا قهرمانـی بـه پایـان بردنـد قصـد دارنـد 
بـا سـرمربی جدیـد نیـز پیـش از ورود 
رسـمی بـه لیـگ بیسـت و دوم یـک جـام 

بـه دسـت آورنـد.
دلیل این اصرار بالا بردن روحیه سرمربی 
و بازیکنـان جدیـد اسـت و سـران باشـگاه 
اسـتقلال به دنبـال راهـکاری هسـتند تـا از 

ایـن طریـق انگیزه سـازی کنند.
عـلاوه بـر آن، چنانچـه اسـتقلال بتوانـد در 
فینـال جـام حذفـی از پـس نسـاجی برآیـد 
کـه بـا توجـه بـه تغییراتـی کـه در ایـن تیـم 
قائمشـهری انجـام شـده، بخصـوص در 
کادر فنـی، هیـچ بعیـد نیسـت قهرمانـی 

دیگری برای اسـتقلال به دسـت آید؛ و در 
نتیجـه سـرمربی جدیـد بـه یکـی از چهـار 
جامـی کـه در مراسـم معارفـه وعـده داده 

بـود، دسـت خواهـد یافـت.
در واقع ساپینتو می تواند با برتری در یک 
بازی به جامی دسـت یابد و قدری از بار و 
فشـاری کـه ممکـن اسـت در طـول فصـل 

نصیبـش شـود، کم کند.
شـاید آن روز کـه سـاپینتو در مراسـم 
معارفـه چنیـن وعـده بزرگی را داد، چندان 
تصـور نمی شـد کـه او چـه نیاتـی در سـر 
دارد امـا ظاهـراً مصطفـی آجورلـو در ایـن 
راه اطلاعاتـی بـه سـرمربی جدیـد داده 
و بـه او گفتـه یکـی از جام هـا بـه سـرعت 
و درکمتریـن زمـان می توانـد در دوران 
مربیگـری او نصیـب اسـتقلال شـود کـه 
منظـورش همیـن جـام حذفـی بـوده کـه 
اگـر سـازمان لیـگ موافقـت کنـد، در 
تاریـخ 22 مـرداد مـاه برگـزار خواهـد شـد و 
سـاپینتو احتمـالاً سـریع ترین جـام دوران 

مربیگـری اش را بـا اسـتقلال بـه چنـگ 
خواهـد آورد.

بـه احتمـال زیـاد اسـتقلال از لحـاظ نفـری 
نیـز مشـکل حـادی در ایـن بـازی نخواهـد 
داشـت و حتـی اگـر 80درصـد از تیـم 
قهرمـان فصـل پیـش حفـظ شـود، آبی هـا 
می تواننـد بـا سـرمربی جدیـد بـه ایـن مهم 
دسـت یافتـه و لیـگ بیسـت و دوم را بـا 
دسـتیابی بـه جـام قهرمانـی شـروع کننـد. 
شـاید اگـر بـرای یحیـی گل محمـدی نیـز 
پیـش از آغـاز لیـگ بیسـت و یکـم همیـن 
اتفـاق رخ مـی داد و او بـه قهرمانـی در 
سـوپرجام می رسـید، سـرخ ها بـا روحیـه 
و انگیـزه متفاوتـی لیـگ بیسـت و یکـم را 
ادامـه می دادنـد و قهرمانـی ششـم را هـم 
تکـرار می کردنـد امـا ناکامـی در آن بـازی 
موجـب شـد گل محمـدی و شـاگردانش 
به شدت دچار افت روحی شوند و نتوانند 
در کوران رقابت های لیگ بیست و یکم با 
اسـتقلال رقابت شـانه به شـانه ای داشـته 

باشـند. حال اگر اسـتقلال پیش از شـروع 
لیگ به چنین دسـتاوردی برسـد از لحاظ 
روحی و روانی وضعیت بسـیار متفاوتی را 
تجربه خواهد کرد و بیش از همه ساپینتو 
از ایـن فراینـد جام گیـری نفـع خواهـد برد. 
سـرمربی پرتغالـی اسـتقلال احتمـالاً بعـد 
از رسـیدن بـه جـام قهرمانـی، محبوبیـت 
بیشـتری میـان هـواداران اسـتقلال بـه 
دسـت خواهـد آورد و سـکوها در انـدک 

زمانـی بـا او همـراه خواهنـد شـد.
از منظـر دیگـر قهرمانـی در سـوپرجام 
شـاید تـا حـدی جدایـی برخـی بازیکنـان از 
اسـتقلال را از ذهن هواداران این باشـگاه 
دور کنـد و ایـن فضـا را بـه وجـود آورد کـه 
اسـتقلال قابلیـت تکـرار قهرمانی در لیگ 
را هـم بـا بازیکنـان جدیـد خواهـد داشـت. 
در حقیقت جنبه های روحی دستیابی به 
سـوپر جام اهمیت وافری خواهد داشـت 
و اگـر اسـتقلال بتوانـد بـه جـام قهرمانـی 
دسـت یابـد در همیـن بـدو ورود بـه لیـگ، 

کفه ترازو را به سمت و سوی خود سنگین 
خواهد کرد و همگان به این تیم به چشم 
یک مدعی واقعی تکرار قهرمانی خواهند 

نگریسـت.
 اسـتقلال از ابتـدای شـروع لیـگ برتـر 
تـا کنـون هیـچ گاه شـانس بـازی در سـوپر 
جـام را نداشـته اسـت و در فصولـی کـه 
آبی ها قهرمان لیگ شدند، هیچ گاه بازی 
سـوپر جـام برگـزار نشـد، امـا در سـال های 
اخیـر برگـزاری ایـن بـازی بـه یـک تقویـم 
همیشـگی و جـدی در فوتبـال ایـران بـدل 
شـده و برگزارکننده هـای فوتبـال در ایـران 
دیگـر قصـد ندارنـد ایـن بـازی را از سـکه 
بیندازند و می خواهند از این پس برگزاری 
سـوپر جـام را بـه شـکل منظـم بـه انجـام 
برسـانند. اسـتقلال نیز حالا با سـرمربی و 
برخـی بازیکنـان جدیـد خـود فرصـت دارد 
بـرای نخسـتین بـار در تاریـخ لیـگ برتـر 
ایـن بـازی را تجربـه کنـد و احتمـالاً اولیـن 

سـوپرجام را به نـام خـود ثبـت کنـد.

 zنگاه

حمید رضا عرب
روزنامه نگار

 حاکمیت »تردید« 
به جای »اطمینان«

حال و هوای آبی ها 48 
ساعت مانده به شروع 

تمرینات فصل جدید

استقلال حالا با 
سرمربی و برخی 

بازیکنان جدید خود 
فرصت دارد برای 

نخستین بار در تاریخ 
لیگ برتر این بازی را 

تجربه کرده و احتمالاً 
اولین سوپرجام را 

به نام خود ثبت کند

حرف هــای مجتبــی جبــاری درباره بی توجهی مدیرعامل اســتقلال به برخی 
ســرمایه ها در این باشــگاه قابل توجه اســت. او در تازه ترین اظهارات خود 
مدعــی شــده آجورلــو حتــی حکــم مدیریــت او در آکادمــی اســتقلال را هــم 
امضا کرده اما به دلایلی از ســپردن این مســئولیت منصرف شــده اســت. 
جبــاری حتــی بــه آجورلــو بابــت این اتفــاق گله کرده و بــه او گفته: چــرا با نام 

مــن بــازی کردیــد؟ آیا مدیرعامل اســتقلال جوابــی برای این ســؤال دارد؟

در حالی که رســانه های برزیلی از پیشــنهاد 600 هزار دلاری باشــگاه به ژان 
کارلــوس، بازیکــن تیــم نائوتیچوی برزیــل خبرداده اند اما برخی مســئولان 
باشگاه استقلال بدون اینکه نامی از خود در رسانه ها ببرند مدعی شده اند 
که باشــگاه اســتقلال هیچ پیشــنهادی به این بازیکن برزیلی نداده  اســت. 
ایــن تکذیــب در حالــی چشــم ها را متوجــه خــود کــرده کــه روز گذشــته این 

بازیکن به طور رســمی با چشــم های اشــکبار از تیم خود جدا شــد.

استقلال بعد از قهرمانی در لیگ برتر فرصت دستیابی به یک جام را دارد و 
اگر بتواند در فینال سوپر جام نیز مقابل نساجی مازندران به برتری برسد، 
دوباره صاحب جام خواهد شــد. درهمین راســتا مســئولان در حال رایزنی 
با ســازمان لیگ هســتند تا در تاریخ 20 مرداد این بازی برگزار شــود تا شاید 
ساپینتو با دریافت جام وارد لیگ آینده شود. این پیشنهاد را سعید فتاحی 

به ســازمان لیگ داده که باید دید مورد پذیرش قرار می گیرد یا خیر؟!

مجتبی جباری ژان کارلوس سعید فتاحی

 سوپرجام قبل از شروع لیگ تکذیب و تأیید! چرا با نام جباری بازی شد؟

   دوشنبه  13 تیر 1401  سال بیست و ششم  شماره 7073

از کمپ آبی
استقلال 4

وصال روحانی
منبع: اسپورتس مول

ت  پیشکســـو یـــی  طبا طبا ی  د هـــا
خوشـــنام باشـــگاه استقلال از وضعیت 
فعلـــی اســـتقلال خوشـــحال نیســـت. 
او می گویـــد: »شـــرایط فعلـــی خیلـــی 
مثبـــت ارزیابـــی نمی شـــود؛ بـــا اتفاقاتـــی 
کـــه افتـــاد، مربـــی کـــه بلافاصلـــه بعـــد 
از قهرمانـــی رفـــت، باشـــگاهی کـــه 
تدبیـــری بـــرای ایـــن اتفـــاق و اینکـــه 
چـــه کار بایـــد انجـــام بدهـــد نداشـــت، 
نمی دانـــم چـــه سرنوشـــتی در پیـــش 
ـــد  اســـت. چـــرا انتخـــاب ســـرمربی جدی
طـــول کشـــید؟ ایـــن مربـــی هـــم کـــه 
آمـــده شـــناختی نـــدارد و نمی دانـــم 
بـــه چـــه شـــکلی یارگیـــری می شـــود. 
ــاع  ــد و اوضـ ــاط تاریکنـ ــا نقـ ــه اینهـ همـ

یـــی  طبا طبا  » . نیســـت ســـب  منا
نگـــران وعده هـــای ســـاپینتو اســـت: 
»آنچـــه در مراســـم معارفـــه از او دیـــدم 
بیشـــتر از اینکـــه حرف هـــای منطقـــی 
م پســـند  ا عو یـــش  بزنـــد، حرف ها
ینکـــه  ا ننـــد  یـــی ما بـــود. حرف ها
مـــن می خواهـــم 4 قهرمانـــی بیـــاورم، 
ــد. مـــن از  ــران می کنـ ــتر آدم را                            نگـ بیشـ
او شـــناختی نـــدارم. در مربیگـــری فقـــط 
بحـــث فنـــی مطـــرح نیســـت. مـــوارد 
ـــد داشـــته  ـــی بای ـــاد دیگـــری هـــم مرب زی
باشـــد کـــه مهـــم هســـتند. در کل کار 
ســـخت اســـت و مدیریـــت باشـــگاه هـــم 
خـــوب عمـــل نکـــرده، مدیرعامـــل ســـال 
گذشـــته بیشـــتر به دنبـــال کارهـــای 
اقتصـــادی بـــود. تیمـــی هـــم کـــه در 
ـــان قـــوی  ـــرار دارد هـــم آن چن ـــارش ق کن
نیســـت کـــه بتوانـــد کار را                            جمع وجـــور 

کنـــد.« ارزیابـــی پیشکســـوت اســـتقلال 
از نقل و انتقالات چیست؟ او پاسخی 
بـــرای ایـــن ســـؤال دارد: »بـــه هـــر حـــال 
ایـــن بازیکنـــان هـــم زحمـــت می کشـــند 
و ارزشـــمند هســـتند. امـــا مهـــم اســـت 
کـــه بـــه چـــه شـــکل انتخـــاب می شـــوند، 
ـــا در اســـتقلال  ـــد و آی ـــی دارن چـــه کیفیت
جـــواب می دهنـــد؟ در مـــورد ایـــن 
ســـؤالات افـــرادی کـــه مســـئول هســـتند 
بایـــد صحبـــت کننـــد.« آیـــا اســـتقلال 
شـــانس قهرمانـــی دارد؟ آیـــا جدایی هـــا 
لطمـــه نمی زنـــد؟ طباطبایـــی پاســـخی 
ــت.  ــی اسـ ــای فنـ ــا بحث هـ دارد: »اینهـ
تنهـــا بخـــش دفاعـــی نیســـت و خیلـــی 
مـــوارد دیگـــر هـــم وجـــود دارد کـــه 
بایـــد لحـــاظ شـــوند. بایـــد ببینیـــم در 
آینـــده چـــه اتفاقـــی می افتـــد. امیـــدوارم 
نگرانی هایـــی کـــه داریـــم از بیـــن برونـــد، 

تیـــم نتیجـــه بگیـــرد و بتوانیـــم مجـــدداً 
قهرمانـــی را                            کســـب کنیـــم ولـــی واقعیـــت 
ایـــن اســـت کـــه رونـــد خوبـــی وجـــود 
نـــدارد. فصـــل گذشـــته یـــک تیـــم آمـــاده 
و شـــکل  گرفتـــه داشـــتیم. مدیریـــت 
هـــم کاری بـــه بحـــث فنـــی نداشـــت، 
بچه هـــای تیـــم آمـــاده بودنـــد، تیـــم 
خوبـــی درســـت شـــده بـــود، کار را                            جلـــو 
بردنـــد و قهرمـــان شـــدند. البتـــه از 
لحـــاظ مالـــی هـــم حمایـــت شـــدند امـــا 
الان هنـــر مدیریـــت ایـــن اســـت کـــه 
امســـال بتوانـــد دوبـــاره یـــک تیـــم را                            
جمـــع و درســـت کنـــد. در ایـــن مقطـــع 
بیـــن دو فصـــل نقـــش مدیریـــت خیلـــی 
تعیین کننـــده اســـت. در کل امیـــدوارم 
همـــه ایـــن نگرانی هـــا تمـــام شـــوند و 
بـــا شـــروع مســـابقات شـــاهد اتفاقـــات 

خـــوب بـــرای اســـتقلال باشـــیم.«

 طباطبایی: فصل قبل مدیران کاری به نقل و انتقالات نداشتند

نگران وعده چهار قهرمانی ساپینتو هستم مصطفوی به جای 
کانادا در کنار 

فرهاد!
صالح مصطفوی یکی 
از اعضای سابق کادر 

فنی استقلال بود که 
پیش از رسمی شدن 

خبر جدایی فرهاد 
مجیدی گفته بود 

برای زندگی به کانادا 
خواهد رفت. تصاویر 

تازه از تمرینات تیم 
الاتحاد کلبای امارات 

اما نشان می دهد که 
این مربی به عنوان 

دستیار در کنار فرهاد 
مجیدی در حال 

فعالیت است و سفر او 
به کانادا منتفی شده 

است. اگر او درایران 
هم می ماند جایی در 

ترکیب کادر فنی آینده 
استقلال نداشت.
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